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Nr. Vraag 

1 Leidt deze begroting tot realisatie van het Nederlandse aandeel in 
de Europe 2020-doelen voor onderwijsdeelname en investeringen 
in R&D?1 

2 Wat is de noodzakelijke grens van solvabiliteit? Kunnen besturen 
(primair- en voortgezet onderwijs) verplicht worden om te 
investeren, bijvoorbeeld in structureel of tijdelijk behoud van de 
werkgelegenheid of in tijdelijk eenmalige investeringen in het 
onderwijs, als ze boven de noodzakelijke grens van solvabiliteit 
zitten? 

3 Kunt u aangeven wat de afgelopen tien jaar de ontwikkeling is 
geweest van de startsalarissen van mbo’ers, hbo’ers en wo’ers?2 

Kunt u de onderlinge verschillen tussen deze sectoren aangeven? 
Kunt u ook aangeven hoe deze salarissen eruit zagen na een aantal 
jaren werkervaring? 

4 Kunt u aangeven wat de afgelopen dertig jaar het verschil in 
schoolniveau en lengte van studeren is geweest tussen jongens en 
meisjes? Kunt u dit uitsplitsen per onderwijssector vanaf primair 
onderwijs tot wetenschappelijk onderwijs? 

5 Wat zijn de voor- en nadelen van het Duitse beroepsonderwijs ten 
opzichte van het Nederlandse beroepsonderwijs? Kunt u hierbij 
aandacht schenken aan de tijd die het kost om een vakman af te 
leveren in beide landen en de kans op een baan en de kans op 
uitval en doorstroom naar hogere niveaus? 

6 Waarom vallen leerkrachten in het voortgezet speciaal onderwijs 
onder de cao3 primair onderwijs, waarom geldt hier niet de cao 
voortgezet onderwijs, het betreft immers ook eerstegraads 
havo/vwo4 docenten? 

7 Welke stappen kunt u zetten om een meer optimale afweging van 
publieke investeringen in menselijk kapitaal tegenover consump-
tieve uitgaven te bevorderen? 

8 Op welke wijze kunnen educatie- en of participatiemiddelen ingezet 
worden voor de ontwikkeling en aanbieden van een eigentijdse 
Moedermavo?5 

9 Kunnen studenten met eigen software op hogescholen en 
universiteiten aan het werk of zijn ze gebonden aan de software die 
de school gebruikt? Is het gebruik van open source mogelijk op 
instellingen of zijn er contracten tussen instellingen/scholen met 
Microsoft of andere bedrijven waardoor studenten niet zelf mogen 
bepalen met welke software ze willen werken? Is er keuzevrijheid? 

10 Wordt er gebruik gemaakt van een «personal app» voor studenten 
om al hun zaken digitaal te kunnen regelen? 

11 Kunt u bevestigen dat een kenmerk van overheidsinvesteringen in 
de kenniseconomie is dat de opbrengsten daarvan grotendeels in 
de toekomst liggen? Klopt het dat in de rijksbegroting een 
onderscheid in toerekening van consumptieve uitgaven en 
investeringen ontbreekt? Is hierdoor het niveau van publieke 
investeringen in menselijk kapitaal lager dan maatschappelijk 
wenselijk? 

12 Waarom is de startkwalificatie in het mbo niveau 2 en niet hoger? 
13 Hoeveel basisscholen waren in 2012 zwak en hoeveel scholen 

waren zeer zwak? 
14 Wat gaat u doen om het aantal zeer zwakke scholen laag te 

houden? Hoe lang zijn scholen gemiddeld zwak en hoe lang zeer 
zwak? 

15 Wanneer bent u voornemens om gedifferentieerd toezicht in te 
voeren? Wat houdt het stimuleren door middel van gedifferentieerd 
toezicht precies in? 
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16 Kunt u aangeven of het huidige inspectieapparaat voldoet aan de 
ambitie om gedifferentieerd toezicht in te voeren? 

17 Hoe spant u zich concreet in om zwakke en zeer zwakke scholen te 
verbeteren? 

18 Hoe «versterkt» u scholen en docenten in het uitdagen van 
toptalenten? 

19 Wanneer wilt u de ambitie om tot de internationale top vijf te gaan 
behoren waar gemaakt hebben? 

20 Wat wordt exact bedoeld met «bovengemiddeld» in de zin over de 
prestaties van het Nederlands onderwijs in internationaal 
perspectief? 

21 Op basis van welke indicatoren kunnen zoal de afspraken in 
regionale convenanten met instellingen voor voortgezet onderwijs 
en mbo om voortijdig schoolverlaten terug te dringen per regio 
verschillen? 

22 In hoeverre verschilt het varen op het «moreel kompas» van 
schoolbestuurders? 

23 Wanneer kan de Kamer het plan van aanpak verwachten voor het 
verbeteren van scholen die voldoen aan minimale prestatienor-
men? Wie worden betrokken bij het plan van aanpak voor het 
verbeteren van scholen die voldoen aan minimale prestatienor-
men? 

24 Wie worden betrokken bij de uitwerking van een alternatieve inzet 
van de middelen voor de kleine scholentoeslag, conform de 
beleidsbrief over krimp van 29 mei 2013?6 

25 Hoe gaat u het mogelijk maken om voorschoolse educatie binnen 
de school te organiseren? Wanneer wordt de Kamer over deze 
uitwerking geïnformeerd? 

26 Wordt met «een alternatieve inzet van de middelen voor kleine-
scholentoeslag» bedoeld dat deze middelen op een andere wijze 
wordt ingezet voor behoud van kleine scholen? 

27 Kunt u concrete voorbeelden van beleid of projecten geven die het 
taalniveau van pedagogische medewerkers vergroten? 

28 Is er een verband tussen de toegankelijkheid van opleidingen 
(studenten kiezen andere opleiding, bijvoorbeeld Ad7 in plaats van 
hbo) en slagingspercentages, aantal diploma’s en het aantal 
studenten dat nominaal studeert? 

29 Kunt u een stand van zaken geven met betrekking tot de uitwerking 
van prestatieafspraken in het mbo? 

30 In welke mate zal de bijscholingsplicht die voor leraren gaat gelden, 
recht doen aan het belang van vakinhoudelijke en vakdidactische 
nascholing? Bestaat er een gevaar van een eenzijdige nadruk op 
pedagogisch-didactische nascholing als deze meestal op school-
niveau blijft worden georganiseerd? 

31 Wat wordt bedoeld met «modernisering van het Participatie- en 
Vervangingsfonds»? Wat betekent de modernisering in de praktijk? 
Hoe verhoudt de modernisering van het Vervangingsfonds zich tot 
de bestuurlijke afspraken met de PO-Raad van januari 2012 waarin 
afgesproken is om de verplichte aansluiting bij het Vervangings-
fonds af te schaffen? 

32 Hoeveel budget investeert de regering in een sociaal veilige 
schoolomgeving en het uitvoeren van de aanpak inzake pesten? 

33 Hoe wordt het veld «intensief ondersteunt» bij de invoering van 
passend onderwijs? 

34 Hoe worden mbo-instellingen geprikkeld om op de belangrijkste 
onderwijsopbrengsten hoger te presteren? 

35 Wat zijn «de belangrijkste onderwijsopbrengsten»? 
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36 Waaraan wordt de 250 miljoen euro, die is gereserveerd om te 
intensiveren in het mbo, precies besteed? Wordt deze toegevoegd 
aan de lumpsum? Komt dit in de prestatieafspraken? Hoe wordt dit 
bedrag verdeeld over de verschillende onderwijsinstellingen? 

37 Wanneer worden de prestatieafspraken aangevuld met indicatoren 
voor kwaliteit naast alle huidige indicatoren die vooral kwantiteit 
meten? 

38 Hoe kan de medezeggenschap meer invloed krijgen op het passend 
onderwijs, met name op het mbo? 

39 Wanneer kan de Kamer de modernisering van de wettelijke kaders 
voor de onderwijstijd verwachten? 

40 Hoe gaat u de medezeggenschap versterken? 
41 Is gemeten welk gedeelte van de prestatiebox opgaat aan het 

meten van de resultaten, oftewel administratieve lasten, uitvoe-
ringslasten en consultantskosten? 

42 Hoe wordt het stage-en leerbanenoffensief van de SBB8 

geïntensiveerd? 
43 Hoe succesvol was het stage- en leerbanen offensief van de SBB? 

Kan de Kamer een overzicht krijgen van de meetbaarheid daarvan 
en de indicatoren? 

44 Wat is het aantal meldingen dat is binnengekomen bij het Meldpunt 
Stagetekorten? Welke conclusies kunnen uit deze meldingen 
getrokken worden? 

45 Kunt u op basis van de gegevens van het Meldpunt Stagetekorten 
kwantificeren hoe groot de stagetekorten zijn per regio en/of 
sector? 

46 Is het Meldpunt Stagtekorten ook voor hbo-stages of alleen voor de 
bve-sector?9 

47 Wat is de tijdslijn die afgesproken is om uiteindelijk te komen tot 
een studiebijsluiter bij 100% van de mbo-opleidingen? Kan die 
tijdslijn gerealiseerd worden? 

48 Hoe verhoudt het genoemde «morele kompas» zich tot extra 
regels? 

49 Krijgt NWO10 vrijheid om het vanaf 2014 bij hen ingebedde 
RAAK-budget11 vrij te schuiven over andere posten? 

50 Kunt u een overzicht geven van de kijkcijfers en marktaandelen 
voor de volgende zenders: Nederland 1, Nederland 2, Nederland 3, 
RTL 4, RTL 5, SBS 6, RTL 7, RTL 8, NET 5? 

51 Kunt u een overzicht geven van de kijkcijfers en marktaandelen per 
leeftijdscategorie voor de volgende zenders: Nederland 1, Neder-
land 2, Nederland 3, RTL 4, RTL 5, SBS 6, RTL 7, RTL 8, NET 5? 

52 Kunt u de rol van de regionale omroepen formuleren, nu bekend is 
dat de lokale omroepen zich om zullen gaan vormen tot 
streekomroepen? 

53 Wat wordt precies verstaan onder ondernemerschap in de 
cultuursector? 

54 Waaruit bestaat de substantiële rol als ondersteuner van cultuur? 
55 Welke kaders zijn gesteld in het convenant voor lokaal emancipatie-

beleid? Is het binnen deze kaders mogelijk om aan te sturen op het 
instellen van lokale vrouwenrechtenambassadeurs? 

56 Met welke middelen en op welke wijze wordt door u geprobeerd 
om homoseksualiteit en eerkwesties bespreekbaar te helpen maken 
in conservatief religieuze kring? 

57 Welke middelen zijn er beschikbaar voor monitoring van de 
verplichting «bevordering acceptatie homoseksualiteit in het 
onderwijs» en hoe krijgt dat uitvoering? 

58 Hoe valt de streefwaarde citoscore onder te verdelen naar 
gemiddelde leerwinst? 
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59 Hoe verhouden de streefwaarden op het eindexamenniveau zich tot 
het (vertraagd) instellen van de referentieniveaus en de reken- en 
taaltoetsen? Welke streefdoelen moeten het eerst gehaald worden? 
Hangen deze streefdoelen niet samen? 

60 Welk doel hoopt u te bereiken met het ophogen van de streef-
waarde van de Cito-toets en centraal examen? 

61 Gaat u er met het streven naar een hogere gemiddelde score op de 
Cito-toets in het primair onderwijs en een hoger gemiddeld 
eindexamencijfer in het voortgezet onderwijs er vanuit dat er een 
verband is tussen een hoge testscore en hoge onderwijskwaliteit? 
Is hier bewijs voor? 

62 Wat is de tussenstand ten aanzien van de streefwaarden voor 
excellente leerlingen? 

63 Wat is de tussenstand van streefwaarden van het rendement 
(diploma’s) op het mbo? 

64 Waarom zijn er geen streefwaarden voor het hoger onderwijs na 
2014? 

65 Waarom is de 2014 doelstelling van indicator «1c» studenttevreden-
heid hbo bijna 15 procentpunt lager dan het wo? Waarom zijn hier 
geen streefwaarden bepaald? 

66 Wat zijn de kengetallen en streefwaarden voor excellente studenten 
of excellentietrajecten? 

67 Wat zijn de streefwaarden voor internationalisatie, voor buiten-
landse studenten in Nederland en vice versa? 

68 Wat zijn de doelstellingen onder indicator «3» voor scholen en 
instellingen om hun resultaten overzichtelijk te publiceren in het 
openbaar domein voor leerlingen, studenten, ouders en 
arbeidsmarkt? 

69 Waarom is de streefwaarde van het aandeel lessen dat gegeven 
wordt door gekwalificeerde docenten niet 100%, conform het 
Regeerakkoord dat stelt dat alle leraren in 2017 geregistreerd 
moeten zijn? 

70 Hoe gaat u de doelstellingen volbrengen om zowel de referentieni-
veaus voor taal en rekenen te verhogen, als het slagingspercentage 
te verhogen en het voortijdig schoolverlaten terug te dringen? 

71 Waarom wordt als indicator/doelstelling «studiesucces» genomen, 
aangezien het niet om het rendement, maar om de kwaliteit van het 
eindproduct, de hooggeleerde student, gaat? 

72 Wat was elk jaar de student-docent-ratio in het hbo en wo tussen 
1980 en 2013? 

73 Waarom ligt de streefwaarde «eigen inkomsten bij de cultuurprodu-
cerende instellingen en aantal gesubsidieerde bezoeken» voor 2014 
lager dan de basiswaarde? Wat is de tussenstand van de streef-
waarden voor opbrengstgericht werken? Welke extra inzet wordt 
gepleegd om de streefwaarden op niveau te krijgen? 

74 Wat is de stand van zaken rondom de uitwerking van «leerwinst in 
het onderwijs»? Wat is het verschil tussen opbrengstgericht werken 
en het werken aan leerwinst? 

75 Wat is de oorzaak van het achterlopen op de streefwaarde om het 
aantal vsv’ers12 te verminderen? 

76 Wat is de verklaring van het grote verschil in leerlingen- en 
studentenontwikkelingen tussen 2015 en 2016? 

77 Is de conclusie op basis van tabel 1 correct dat het begrote bedrag 
in 2014 is toegenomen met 450 miljoen euro ten opzichte van 2013 
en met 235 miljoen euro ten opzichte van de prognose 2014 in de 
voorgaande begroting? 
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78 Kunt u specificeren hoe de mutatie «aanvullend pakket: departe-
mentale bijdrage» wordt ingevuld? Op welke uitgaven wordt er 
bezuinigd om te voldoen aan deze departementale taakstelling? 

79 Kunt u verduidelijken hoe de mutatie «aanvullend pakket: ramings-
bijstellingen onderwijs» precies wordt ingevuld? Op welke uitgaven 
wordt er bezuinigd om hieraan invulling te geven? 

80 Wat houdt de post «niet-kader relevant» in tabel 1 precies in? Kunt 
u daarbij toelichten hoe het mogelijk is dat er substantiële 
bijstellingen van zeer wisselende waarde op deze post zijn 
(variërend van ruim 150 miljoen euro extra in 2014 tot ruim 300 
miljoen euro minder in 2018)? 

81 Wat houdt de post «overige technische bijstellingen» in tabel 1 
precies in? Kunt u daarbij toelichten waaraan er vanaf 2014 ruim 
130 miljoen euro per jaar wordt uitgegeven? 

82 Kan worden gesteld dat het Ministerie van OCW een klein gedeelte 
van de ramingsmeevallers mag houden, maar het grootste 
gedeelte niet? 

83 Hoe valt de forse ramingsbijstelling op studiefinanciering te 
verklaren? 

84 Valt uit te sluiten dat de forse ramingsbijstelling op studiefinancie-
ring wordt veroorzaakt door het aangekondigde sociaal leenstelsel? 

85 Wat zou het niet doorgaan van het sociaal leenstelsel betekenen 
voor de ramingen voor studiefinanciering? 

86 Valt uit te sluiten dat de opbrengst voor leerlingen- en studenten-
ontwikkeling wordt beïnvloed door het aangekondigde sociaal 
leenstelsel? 

87 Hoe groot is de (structurele) besparing van het afschaffen van 
gratis schoolboeken voortgezet onderwijs? 

88 Hoe wordt het bedrag van 204 miljoen euro voor onderwijskwaliteit 
in het kader van het Nationaal Onderwijs Akkoord verdeeld over de 
verschillende onderwijssectoren? 

89 Waar is de taakstelling op de lumpsum uit de begroting 2013 te 
vinden binnen de begroting 2014? 

90 Wat is de exacte onderzoeksopdracht voor de beleidsdoorlichting 
«Scholen en instellingen maken resultaten inzichtelijk» in 2014? 
Wat is het doel van deze beleidsdoorlichting? Wat is de planning 
van deze beleidsdoorlichting? 

91 In 2015 is het streven om de gemiddelde citoscore uit te laten 
komen op 537? Op basis waarvan is deze doelstelling opgesteld, 
aangezien dit streven niet is opgenomen in de bestuurlijke 
afspraken met de PO-Raad van januari 2012? 

92 Kunt u aangeven hoeveel kinderen er op dit moment niet naar 
school gaan op vierjarige leeftijd? Kunt u daarnaast aangeven 
hoeveel van deze kinderen te maken hebben met achterstanden? 
Wat zijn de kosten als deze kinderen wél naar school gaan? 

93 Wat gebeurt er na 2015 met de middelen voor de prestatiebox in 
tabel 1.4, gelet op de inboeking tot en met 2015? 

94 Wat gebeurt er na 2015 met de middelen die nu in tabel 1.4 tot en 
met 2015 staan opgenomen voor de conciërgeregeling? 

95 Wat betekent de koppeling van de kleine scholentoeslag aan de 
voorwaarde voor regiosamenwerking voor het totale bedrag dat tot 
nu toe beschikbaar was voor het onderwijs in krimpgebieden? 

96 Wanneer worden de extra middelen voor vve13, schakelklassen en 
zomerscholen voor ondersteuning van niet-G37 gemeenten14 (vijf 
miljoen euro) ingezet, aansluitend op de extra middelen hiervoor 
vanuit de bestuursafspraken met de G37 (95 miljoen euro) vanaf 
2013? Helpt dit de niet-G37 gemeenten bij het vormgeven van vve? 
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97 Nu de kleine scholentoeslag straks gekoppeld wordt aan de 
voorwaarde dat er in de regio wordt samengewerkt, blijft dan met 
deze herverdeling het totale bedrag van 100 miljoen euro beschik-
baar voor het onderwijs? 

98 De subsidie voor het (tijdelijke) project onderwijstijdverlenging 
stopt per 2014. Hoe rijmt het wegvallen van deze subsidie met de 
wens om de wettelijke kaders van onderwijstijd te moderniseren, 
zodat er ruimte komt om zo effectief mogelijk onderwijs te geven? 

99 Kan er een specificatie worden gegeven van de ondersteunings-
middelen waarbij andere instrumenten apart worden aangeduid? 

100 In hoeverre verschillen de bestuurlijke afspraken met de PO-Raad 
met de ambities uit de actieplannen «Basis voor presteren» en 
«Leraar 2020»? 

101 Hoeveel geld wordt per jaar uitgegeven aan «School aan Zet»? 
102 Wat is de effectiviteit van de subsidieregeling School aan Zet? Wat 

was het doel? Wat was de ambitie? Hoeveel scholen doen hier aan 
mee en hebben hier aan meegedaan? Wat zijn de belangrijkste 
leerervaringen in dit programma? In hoeverre heeft het programma 
haar doel bereikt? 

103 Waaruit bestaan de kosten van het vervangings- en participatie-
fonds die gedenkt worden uit de premieopbrengsten van scholen? 

104 Wat houdt het project «Meer betere Bèta’s» in? Hoeveel middelen 
zijn hiervoor gereserveerd? 

105 Wat houdt onder budgetflexibiliteit de term «beleidsmatig 
verplicht» in? 

106 Klopt het dat vanaf 2015 het bedrag voor onderwijshuisvesting uit 
het Gemeentefonds wordt gehaald en rechtstreeks aan de 
schoolbesturen uitgekeerd? Sommige schoolbesturen hebben 
uitgesproken dit geld weer aan het Integraal Huisvestings Plan voor 
het primair onderwijs in hun gemeente te willen besteden, is het 
volgens de wet mogelijk om dit te doen? Wat zijn hiervan de 
mogelijke voor- en nadelen? 

107 Hoe zien de regelingen «Impuls Brede scholen» en «Sport en 
cultuur» er uit? Wat is hun effectiviteit? Wat was het doel? Wat was 
de ambitie? Hoeveel scholen doen hier aan mee en hebben hier aan 
meegedaan? Wat zijn de belangrijkste leerervaringen in dit 
programma? In hoeverre heeft het programma haar doel bereikt? 

108 Wat is het verschil tussen juridisch en beleidsmatig verplicht? 
109 Wat is de oorzaak van het achterblijven van het aantal leerlingen in 

de beroepsgerichte leerweg dat voor techniek kiest en welke inzet 
wordt gepleegd om dit aantal te verhogen? Hoe kan het mbo 
hieraan bijdragen? 

110 Welke overwegingen liggen eraan ten grondslag dat er in het 
voortgezet onderwijs sprake is van T-1-bekostiging en in het mbo 
van T-2-bekostiging? 

111 Heeft u inzicht in de gemiddelde klassengrootte in het voortgezet 
onderwijs in de afgelopen tien jaar? 

112 Waarom is er een grote terugval in bekostiging per leerling in 2015? 
113 Wat heeft de extra financiële impuls gericht op de professionalise-

ring van schoolleiders tot nog toe opgeleverd? Wat zijn de 
belangrijkste leerervaringen tot nu toe? 

114 Wat zijn de belangrijkste leerervaringen met betrekking tot de 
tijdelijke subsidieregeling experimenten vmbo-mbo2?15 Wat zijn de 
consequenties als deze tijdelijke subsidieregeling afloopt? 

115 Hoe verhoudt het stoppen van de tijdelijke regeling subsidiëring 
vmbo-mbo2 zich tot het streefdoel om het aandeel scholieren dat 
vroegtijdig het onderwijs verlaat te verkleinen? 
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116 Hoeveel scholen stellen extra eisen bovenop de formele eisen van 
instroom van een ander schooltype, dat wil zeggen: behalve een 
vmbo-t16 examen, nadere eisen aan instroom op de havo? Hoeveel 
scholieren vallen door deze extra eisen terug op een ander 
schooltype (mbo in plaats van havo) dan zij zelf in oorsprong willen 
kiezen? Wat is de reden dat de kwaliteitskaart scholen verwijzingen 
naar havo of vwo als positief neerzet, terwijl verwijzingen naar 
vmbo een negatief karakter hebben? Is er onderzocht of er een 
verband is tussen extra eisen op de instroom, bovenop een behaald 
diploma, en de uitval na een afwijzing op basis van die extra eisen? 

117 Wat is de oorzaak van de daling van de kosten tot en met 2018 aan 
het College voor Examens? 

118 In hoeverre hebben de actieplannen «Beter Presteren» en «Leraar 
2020» en de middelen die hiervoor zijn/worden ingezet reeds een 
bijdrage geleverd aan de landelijke speerpunten, zoals genoemd op 
pagina 44 en 45? 

119 Wat zijn de consequenties voor uitkeringen uit de prestatiebox nu 
blijkt dat het aantal scholen dat opbrengstgericht werkt niet of 
nauwelijks stijgt en de streefwaarden niet worden gehaald? 

120 Is het de verwachting dat het aantal leerlingen in het praktijkonder-
wijs de komende jaren gaat dalen? 

121 Waarom daalt het aantal leerlingen in het praktijkonderwijs de 
komende jaren? 

122 Is er een correlatie tussen de ontwikkeling van de middelen 
praktijkonderwijs en de middelen LWOO?17 

123 Hoe worden de reboundmiddelen ingezet om tijdelijke herplaatsing 
van leerlingen te bewerkstelligen? Op welke wijze leggen de 
samenwerkingsverbanden verantwoording af over de ingezette 
reboundmiddelen? Wat is het effect van deze middelen? 

124 Op welke wijze wordt de voortgang en effectiviteit gemeten van de 
projecten zoals genomen op pagina 46? Wat is de effectiviteit van 
deze projecten? 

125 Wat zijn de gevolgen van de bezuinigen op de post overige 
projecten op excellentie? 

126 In hoeverre heeft de discussie die is ontstaan over de vorm en 
inhoud van de examens Nederlands vwo en havo inhoudelijke 
gevolgen voor de examens voor dit vak in de toekomst? 

127 Wordt met «een vlekkeloze (digitale) afname» van examens 
bedoeld dat invoering van digitale examens wordt gezien als een 
doel op zich? Zo ja, welke overwegingen liggen daaraan ten 
grondslag? 

128 Welke extra middelen zijn vrijgemaakt om extra taken voor het 
College van Examens zoals digitalisering te kunnen invullen? 

129 Worden onderwijsinstellingen gefaciliteerd voor het afstemmen 
van opleidingen met andere instellingen in het kader van de 
macrodoelmatigheid? 

130 Waar ligt de verantwoordelijkheid voor de personele gevolgen die 
de bezuiniging op de Kenniscentra Beroepsonderwijs met zich 
meebrengt? 

131 Wordt er een voorziening getroffen voor het van naar werk naar 
werk bemiddelen van het boventallige personeel van de Kenniscen-
tra Beroepsonderwijs? 

132 Kunt u cijfermatig berekenen en onderbouwen op welke manier er 
120 miljoen euro structureel wordt bespaard op de maatregel 
«minder opleidingen en macrodoelmatigheid mbo»? 

133 Kunt u uitleggen waarom de post «programmagelden regio’s» in 
2016 en 2017 substantieel hoger is (ruim zes miljoen euro) ten 
opzichte van de andere jaren? 
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134 Kunt u verklaren dat er in 2014 substantieel meer wordt uitgegeven 
voor het sectorplan mbo-hbo techniek in vergelijking met de jaren 
daarvoor en daarna? 

135 Kunt u toelichten welke projecten er precies worden gefinancierd 
met het geld dat staat ingeboekt op de post «overige projecten» in 
tabel 4.3? Kunt u daarbij ook verduidelijken om hoeveel projecten 
het gaat, en hoeveel subsidie er per project wordt uitgegeven? 

136 Wat is het bedrag dat gemoeid is met de kenniscentra «Groen»? In 
hoeverre zijn er verschillen, in kosten, organisatie en werkwijze 
tussen de kenniscentra die onder de verantwoordelijkheid van het 
Ministerie van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap vallen en de 
kenniscentra «Groen»? 

137 Wat is het tijdpad voor de afspraken en streefdoelen (opstellen/
meten) in de prestatiebox mbo? 

138 Wat is de stand van zaken met betrekking tot de professionalisering 
van de examenfunctionarissen bij onderwijsinstellingen? 

139 In welke mate draagt het vavo18 ertoe bij dat voortijdige schoolver-
laters alsnog een startkwalificatie behalen en in welke mate kent 
het vavo zelf schooluitval? 

140 Wordt «een doelmatige organisatie van het opleidingsaanbod in 
het middelbaar onderwijs» vooral opgevat vanuit het perspectief 
van de deelnemersaantallen of vanuit het perspectief van de 
kansen op de arbeidsmarkt? 

141 Wat is de exacte fasering die u voor ogen staat bij de invoering van 
de centrale examinering van Nederlandse taal, rekenen en Engels? 

142 Hoe worden de middelen voor het Techniekpact verdeeld over de 
verschillende onderwijssectoren? Hoeveel van de middelen voor 
het Techniekpact komen terecht bij het (voortgezet) speciaal 
onderwijs? 

143 Waarom worden juist vsv-gelden geoormerkt aan de prestatiebox 
toegevoegd? 

144 Welk deel van de niet meer kwalificatieplichtige voortijdige 
schoolverlaters uit voortgezet onderwijs en mbo wordt door de 
regionale meld- en coördinatie-regio’s teruggeleid naar school en 
welk deel naar een combinatie van schol en werk? 

145 Welke experimenten en proefprojecten lopen er momenteel nog in 
het vmbo? Welke doelstelling hebben zij? Wat zijn de resultaten van 
deze experimenten en proefprojecten? In hoeverre zullen zij een 
permanent karakter krijgen en in de reguliere vmbo structuur 
worden opgenomen? 

146 Wat is de effectiviteit van de plusvoorzieningen voor overbelaste 
jongeren? Hoe wordt vm219 voortgezet en/of geïntegreerd in het 
reguliere onderwijs na 2017? 

147 Welke mogelijkheden bestaan er om in 2014 de experimenten 
vmbo-mbo uit te breiden, als de monitor mocht uitwijzen dat het 
experiment met de leergang vm2 een succes is? 

148 Welke voortgang is er inmiddels geboekt bij de overname van 
ambulant begeleiders van de regionale expertisecentra door de 
regionale expertisecentra? Bestaat er inmiddels een tripartiet 
akkoord? Wat betekent dit voor het behoud van de expertise ten 
behoeve van zorgleerlingen in het mbo? 

149 Wordt met de «variabele vergoeding» hetzelfde bedoeld als de 
«(variabele) prestatiesubsidie»? Wat is dan de «prestatie» die van 
de onderwijsinstellingen wordt verlangd? 

150 Hoe wordt de variabele vergoeding jaarlijks vastgesteld aan de 
hand van het aantal nieuwe voortijdig schoolverlaters? 
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151 Wordt het bedrag dat voor leerlinggebonden financiering aan de 
bekostiging van de mbo-instellingen wordt toegevoegd 
geoormerkt? 

152 Wat is de reden dat de bekostiging voor het School-EX 2.0 
programma na 2015 wordt stopgezet? 

153 Wat is de effectiviteit van het School EX 2.0 programma? 
154 In welke mate blijkt het School EX 2.0-programma ertoe bij te 

dragen dat het aantal voortijdige schoolverlaters alsnog een 
startkwalificatie behalen? 

155 Waarom worden begeleidingsgesprekken in het kader van 
School-EX 2.0 pas gevoerd in de laatste fase van een studie en niet 
eerder? 

156 Waartoe en waarom wordt de regeling intensivering taal- en 
rekenonderwijs verlengd? Is het niet een eenmalige investering om 
op orde te komen en daarna aan instellingen zelf om deze lat te 
halen? Tot wanneer wordt deze regeling verlengd? 

157 Is er zicht op de effecten voor de beschikbaarheid van praktijkleer-
plaatsen en werkleerplaatsen van de subsidieregeling? 

158 Kunnen werkgevers die een leerplaats aanbieden automatisch een 
beroep doen op de regeling, of bepalen de mbo-instellingen 
waarvoor en aan wie de subsidie wordt verstrekt? 

159 Welke afrekenbare doelen gelden er bij het Actieplan laaggeletterd-
heid? 

160 Welke nieuwe werkwijzen gebaseerd op ervaringen in het buiten-
land en op wetenschappelijke inzichten, betreft het, die worden 
uitgeprobeerd in de aanpak van laaggeletterdheid? Wordt bij die 
werkwijzen ook betrokken dat de kosten van alfabetisering in 
sommige andere landen veel goedkoper uitvallen, terwijl de 
resultaten daar niet onder lijden? 

161 Welk aantal en welke verlaging van het aantal functioneel analfabe-
ten staat u voor ogen aan het einde van deze kabinetsperiode? 

162 Wanneer is het experiment Netwerkschool geslaagd en hoe wordt 
dat geëvalueerd? Wordt dan opnieuw beoordeeld of financiering 
beschikbaar is of is deze definitief afgelopen? 

163 Welke overwegingen liggen ten grondslag aan de constructie dat 
OCW een bijdrage levert aan het Participatiebudget van gemeen-
ten, die deze gemeenten vervolgens moeten besteden aan de 
inkoop van educatieopleidingen bij regionale opleidingscentra? 

164 Wat zijn de streefwaarden voor «1c, studiesucces»? 
165 Wat zijn de kengetallen en streefwaarden voor het aandeel 

bètatechniek volgens het Techniekpact en hoe verhouden deze zich 
met de streefwaarden in tabel 6.1? 

166 Op welke wijze wordt concreet vormgegeven aan de ambitie om 
het hoger onderwijs zodanig te laten functioneren dat het onderwijs 
aansluit bij de talenten en ambities van individuele studenten en 
(wetenschappelijk) personeel, en bij de behoefte van de maatschap-
pij? Hoe past het voornemen om een leenstelsel in te voeren 
hierin? 

167 Hoe past de mogelijkheid om te experimenteren met collegegeld-
differentiatie binnen het streven de toegankelijkheid van het hoger 
onderwijs te waarborgen? 

168 Kan uitgebreider worden ingegaan op welke wijze de Inspectie voor 
het Onderwijs toeziet op de kwaliteitsbewaking van het hoger 
onderwijs? 

169 Op welke wijze wordt de ambitie tot meer hoger opgeleide 
docenten op het hbo vormgegeven? Maakt deze doelstelling bij alle 
hogescholen deel uit van de prestatieafspraken? 

170 Waarom is er geen streefwaarde voor studenttevredenheid? 
171 Wat is het aandeel Ad in de hbo aantallen ingeschreven studenten? 
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172 Wat is het aandeel van het driejarige vwo-traject in het hbo? Kan de 
regering dit aandeel aangeven in aantallen ingeschreven 
studenten? 

173 Wat is de verwachte ontwikkeling in aantallen met betrekking tot de 
bachelor en master diploma’s als eindkwalificatie als gevolg van de 
harde knip en het afschaffen van de doorstroommaster waardoor 
de bachelor in toenemende mate een eindkwalificatie voor de 
arbeidsmarkt moet zijn? 

174 Zijn de getallen die de onderwijsuitgaven per student representeren 
bruto kosten voor aftrek van collegegeld of netto na aftrek 
collegegeld? 

175 Waar verwijst de voetnoot in tabel 6.2 onderdeel 3 naar? 
176 De prestaties van universiteiten, uitgedrukt in aantallen gediplo-

meerden, zijn volgens de tabel 6.2 fors hoger geraamd dan in de 
begroting 2012, tegelijkertijd wordt de rijksbijdrage van universitei-
ten in de rijksbegrotingen 2013 en 2014 verlaagd met bedragen die 
oplopen van 63 miljoen euro in 2014 tot 157 miljoen euro structu-
reel vanwege daling van studentenaantallen, hoe verhouden deze 
ontwikkelingen zich tot de beoogde intensivering van onderwijs? 

177 Wat is de streefwaarde van het kabinet voor het aantal bachelor- en 
mastergediplomeerden aan het einde van de kabinetsperiode in 
zowel hbo als wo, hoe verhoudt dit zich met de in tabel 6.2 
(Kengetallen) weergegeven vrijwel constante (en in het hbo zelfs 
licht dalende) raming van het aantal gediplomeerden, terwijl 
bekend is dat door de vergrijzing de komende jaren veel ouderen 
de arbeidsmarkt zullen verlaten? Is hiermee definitief de Lissabon-
doelstelling van groei naar 50% participatie hoger opgeleiden 
losgelaten? 

178 Hoeveel middelen zijn er nog over van het beschikbare budget uit 
het Regeerakkoord (20 miljoen euro)20 voor het tegengaan van 
negatieve effecten instellingscollegegeld 2e bachelor of master? 

179 Hoeveel studenten kwamen in aanmerking voor een aanvullende 
beurs van wie de ouder(s) onvindbaar dan wel weigerachtig zijn? 
Welke criteria bestaan er concreet om in aanmerking te kunnen 
komen voor een aanvullende beurs als een ouder(s) onvindbaar 
dan wel weigerachtig zijn? 

180 Kunt u aangeven hoeveel fte’s21 gemoeid zijn met de administratie 
rondom de OV-kaart22 voor studenten? Kan ook worden aangege-
ven hoe het aantal fte’s zich heeft ontwikkeld de afgelopen tien 
jaren? 

181 Kunt u een uitsplitsing geven per instelling van de korting op de 
rijksbijdrage van hogescholen en universiteiten in verband met het 
verminderen van overhead in het hoger onderwijs? 

182 Indien het doel is om tot minder opleidingen te komen, wat is dan 
het huidige aantal opleidingen en wat is het doel? 

183 Kan worden toegelicht hoe de aangekondigde experimenten met 
betrekking tot «flexibel hoger onderwijs voor werkenden» er 
(globaal) uit komt te zien? 

184 Op welke wijze wordt erop toegezien dat de korting op de rijksbij-
drage om overhead te verminderen ook daadwerkelijk verminde-
ring van de overhead tot gevolg zal hebben? Wordt erop toegezien 
dat deze korting niet op andere wijze door de instellingen wordt 
uitgewerkt en daarmee ten koste zal gaan van de onderwijskwaliteit 
en/of onderwijsvoorzieningen? Geldt dit ook met betrekking tot de 
bezuiniging om tot een kleiner opleidingsaanbod te komen? 

185 Hoe scoort de Wet versterking kwaliteitsborging hoger onderwijs23 

in het kader van «deregulering»? 
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186 Hoe wordt geborgd dat de taakstelling «verminderen overhead in 
het hoger onderwijs» daadwerkelijk wordt behaald door het 
verminderen van overhead en niet ten koste gaat van het primaire 
proces? 

187 Wat zijn de gevolgen in financiën en in aantallen studenten van het 
vervallen van de woonplaatsvereiste in collegegeldbepaling? 

188 Op welk moment kan de Kamer de eerste monitoring naar de 
gevolgen van het vervallen van de woonplaatsvereiste tegemoet 
zien? 

189 Welke activiteiten vallen onder de bijdragen aan agentschappen-
dienst uitvoering onderwijs, zoals onder tabel 6.3 is opgenomen. 
Betreft dit alleen hbo en niet wo? Als dit geen wo betreft, kunt u 
aangeven waarom niet? 

190 Hoe hoog zijn de administratieve lasten volgend uit de prestatiebox 
en hoe verhoudt dit zich tot het totale bedrag? 

191 Waarom is de meerjarige budgetreeks onder de noemer prestatie-
box «onderwijskwaliteit, studiesucces en profilering» binnen de 
artikelen voor hbo en wo doorgetrokken naar 2018, terwijl het 
Besluit experiment prestatiebekostiging hoger onderwijs een 
looptijd heeft tot 31 december 2017? 

192 Waarom is het budget voor de prestatieafspraken onder de noemer 
prestatiebox «onderwijskwaliteit, studiesucces en profilering» 
binnen de artikelen voor hbo en wo in 2018 hoger dan in 2017? 

193 Waarom loopt het budget onder de noemer prestatiebox «onder-
wijskwaliteit, studiesucces en profilering» op tot een hoger 
percentage dan 7% van het onderwijsdeel voor zowel hbo als wo, 
terwijl in het Besluit experiment prestatiebekostiging hoger 
onderwijs gesproken wordt over een selectieve budget van 2% en 
daarnaast 5% voorwaardelijke financiering? 

194 Op welke post is de opbrengst van het leenstelsel begroot? 
195 Hoeveel procent van de hoofdbekostiging zijn de bedragen in de 

prestatiebox en wat verklaart de afwijking van 5–7% kwaliteitsbe-
kostiging? 

196 Is het NFP24 toegerust om studenten hun studie af te laten ronden 
of richt het NFP zich uitsluitend op postdocs? 

197 Is er overleg geweest met het Ministerie van Buitenlandse Zaken 
over de mogelijkheden om Syrische vluchtelingen de gelegenheid 
te bieden hun studie in Nederland af te ronden? 

198 Op welke wijze kan de subsidieregeling Libertas Noodfonds worden 
ingezet om Syrische studenten te helpen hun studie in Nederland 
voort te zetten? Hoeveel aanvragen zijn er momenteel en welk 
bedrag is nodig om deze aanvragen te honoreren? 

199 Wat is de grondslag en wat zijn de consequenties van de afbouw 
van de middelen van het Platform bètatechniek in 2015? 

200 Is het studentgebonden deel van de bekostiging op basis van het 
aantal studenten in het collegejaar of op basis van t-2 of t-1? 

201 Met welk bedrag kunnen tweede studies die niet zijn gestart tijdens 
de eerste studie worden bekostigd? 

202 Hoeveel (in procenten en euro’s) krijgt de best scorende instelling 
meer uit de prestatiebox dan zij via de reguliere bekostiging anders 
had ontvangen wanneer dit geld nog gewoon bij de lumpsum had 
gezeten? 

203 Wanneer wordt gesproken over «het aantal promoties leidend tot 
een proefschrift» wordt hier dan niet bedoeld «het aantal proef-
schriften leidend tot een promotie»? 
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204 In het hoofdlijnenakkoord tussen OCW en VSNU25 zijn afspraken 
gemaakt over budgettaire kaders en wetswijziging, kunt u 
aangeven in welke mate de begroting 2014 tegemoet komt aan 
deze afspraken? 

205 De Wet Kwaliteit in Verscheidenheid26 moet hoger onderwijs 
instellingen de ruimte bieden die zij nodig hebben bij het realiseren 
van de doelen in de prestatieafspraken, volgens de VSNU zijn in het 
hoofdlijnenakkoord OCW-VSNU ruimere afspraken gemaakt over 
wetswijziging, kan de regering aangeven in welke opzichten deze 
wet afwijkt van de afspraken in het hoofdlijnenakkoord? 

206 Klopt het dat in de ontwerpbegroting 2014 (tabel 1 op p. 26) 
«meevallers» op de posten Leerlingen- en studentenontwikkeling 
en Ramingsbijstelling studiefinanciering worden verrekend met de 
algemene middelen? Moeten eventuele toekomstige «tegenvallers» 
eveneens worden verrekend met de algemene middelen? 

207 Welke projecten betreffen de Siriusgelden en wat is de consequen-
tie van het aflopen van de subsidie na 2014? 

208 Welke afspraken zijn er met het bedrijfsleven gemaakt inzake de 
financiering van de Centres of Expertise? 

209 Op welke wijze wordt onderzocht hoe excellentie in het hoger 
onderwijs kan worden gerealiseerd? Om welke projecten gaat het? 

210 Wanneer wijzigt de budgetflexibiliteit aan internationale organisa-
ties? Als deze voor het komende jaar al vastliggen, wanneer kan de 
Kamer dan wel vrijuit deze middelen beoordelen? 

211 Kunt u toelichten op welke wijze het mogelijk is om het toezicht op 
de kwaliteit van de Nederlandse scholen in het buitenland door de 
Inspectie van het Onderwijs te laten uitvoeren als de Nederlandse 
scholen op geen enkele andere manier verbonden zijn aan het 
Nederlandse onderwijssysteem? 

212 Waarom is er nog steeds sprake van een apart beleidsartikel 8, 
terwijl de voorgenomen activiteiten voor een belangrijk deel 
opgenomen zijn in de beleidsartikelen waaraan het internationale 
beleid ondersteunend is? 

213 Op welke wijze kan de Kamer controleren of de doelen die gemoeid 
zijn met het internationale beleid door de bijdrage vanuit artikel 8 
ook daadwerkelijk gehaald worden? Zijn er meetbare doelen 
geformuleerd en kunt u daar een overzicht van geven? 

214 Wat zijn de gevolgen van de korting op de subsidie Onderwijs in 
het Buitenland (Stichting NOB27) voor volledig Nederlandstalige 
scholen die, in tegenstelling tot NTC-onderwijs28, de volledige 
bekostiging verliezen? 

215 Zijn er scholen die midden in het schooljaar opeens moeten 
stoppen met het geven van onderwijs? Op welke wijze is voorzien 
in een goede transitie van deze scholen richting het einde van het 
schooljaar? Is bekend hoeveel scholen moeite hebben om 
aanvullende financiering te vinden voor het open houden van de 
scholen? Hoeveel scholen zullen er moeten sluiten? 

216 Kunt u aangeven hoe wordt voorkomen dat de korting op de NOB 
resulteert in kwaliteitsverlies? Wordt extra geld gereserveerd voor 
het bijspijkeren van kinderen die meerdere jaren in het buitenland 
hebben gewoond en bij terugkeer in Nederland een taalachterstand 
blijken te hebben 

217 Kunt u inzichtelijk maken waarom de incidentele subsidies voor het 
uitwisselen van cultuur met 50.000 euro zijn verhoogd in 2014 ten 
opzichte van 2013? Kunt u aangeven waarom er ten opzichte van 
2012 zelfs sprake is van een verzevenvoudiging van het budget? 
Welke additionele doelen liggen hieraan ten grondslag? 
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218 Is het bedrag dat in de tabel wordt genoemd voor de Nederlandse 
Taalunie het totale bedrag dat Nederland bijdraagt aan de Taalunie, 
of zijn er ook nog bedragen in andere beleidsartikelen opgenomen 
die hier bij opgeteld moeten worden? Zo ja, om welke getallen gaat 
dit? 

219 Wat wordt er verstaan onder «incidentele internationale activitei-
ten» onder «opdrachten» en op basis van welke concrete doelen en 
criteria is dit bedrag tot stand gekomen? 

220 Waarom is de korting op de bijdrage aan de Nederlandse Taalunie 
zoals aangekondigd in de subsidiebrief niet verwerkt in de 
begroting? Kunt u die korting alsnog verwerken? 

221 Wat is de precieze opdracht van het Europa College Brugge en welk 
deel van de bijdrage aan deze instelling is verplicht? Waarom werd 
het Europa College Brugge niet genoemd in de subsidiebrief? 

222 Wat is de precieze taak waarvoor Stichting Ons Erfdeel subsidie 
ontvangt en welk deel van die bijdrage is juridisch verplicht? 
Waarom werd deze stichting niet genoemd in de subsidiebrief? 

223 Waarom stond de korting op AgentschapNL in het kader van de 
subsidietaakstelling niet als zodanig genoemd in de subsidiebrief? 

224 Wat heeft de Nederlandse overheid ondernomen om de onduide-
lijkheden over NOB bij het Vlaams parlement en de Vlaamse 
regering weg te nemen? Op welke wijze wordt nu vorm gegeven 
aan eerdere afspraken in deze? 

225 Wat is de stand van zaken bij de samenwerking tussen het 
Europees Platform en de NOB, op welke wijze beïnvloedt dit de 
kinderen in het buitenland? 

226 Wat is de stand van zaken bij de samenwerking tussen het 
Fullbright Center en de NOB? Op welke wijze beïnvloedt deze 
samenwerking de kinderen in het buitenland? 

227 Kunnen de internationale uitgaven primair onderwijs worden 
gespecificeerd? 

228 Kunnen de internationale uitgaven voortgezet onderwijs worden 
gespecificeerd? 

229 Kunnen de internationale uitgaven beroepsonderwijs en 
volwasseneneducatie worden gespecificeerd? 

230 Kunnen de internationale uitgaven hoger beroepsonderwijs worden 
gespecificeerd? 

231 Kunnen de internationale uitgaven wetenschappelijk onderwijs 
worden gespecificeerd? 

232 Wat doet u om individueel opleidingsbudget mogelijk te maken en 
te stimuleren? Hoe stimuleert u dat leerkrachten die bijgeschoold 
zijn hun extra kennis in de praktijk delen met collega’s? 

233 Gaat de Lerarenagenda die op 5 oktober a.s. wordt ingediend nog 
leiden tot wijzigingen in de begroting? Zo ja, kunt u de Kamer een 
overzicht geven van die wijzigingen? 

234 Wat zijn de aantallen leraren in de planning, opgesplitst naar sector, 
naar gevolgde opleiding en niveau en naar man/vrouw? 

235 Welke wettelijke hindernissen bestaan er die combinatiebanen in 
het onderwijs in de weg staan? Kunnen die hindernissen weg 
worden genomen? Zo nee, waarom niet? 

236 Hoeveel pabo’s29 in Nederland kennen een specialisatie voor 
onderwijs aan het jonge kind (kleuters)? Hoeveel leerlingen zijn de 
afgelopen vijf jaar met deze specialisatie afgestudeerd? Op hoeveel 
basisscholen wordt het hebben van deze specialisatie verplicht 
gesteld bij docenten die in de onderbouw voor de klas staan? Is er 
onderzoek beschikbaar over het effect van deze specialisatie op de 
kwaliteit van het onderwijs in de onderbouw? Zo ja, kunt u de 
Kamer dat onderzoek sturen? 
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237 Wat is de verklaring van de substantieel lagere reeks totale 
uitgaven in 2014–2017 ten opzichte van de begroting 2013? 

238 Zijn de aanvullende bekostiging voor functiemix en salarismix 
voldoende om de toezeggingen qua tranches voor leerkracht aan 
scholen af te maken? Wat zijn de doelstellingen van leerkracht en 
kunt u een inzicht geven in welke mate deze met deze gepande 
uitgaven gehaald gaan worden? 

239 Wat zijn de aantallen leraren die tot en met 2013 gebruik hebben 
gemaakt van de lerarenbeurs? Welke aantallen leraren gaan hier 
volgens de begrotingen per jaar gebruik van maken? Klopt het 
budget met de cumulatieve doelstellingen voor meer masters voor 
de klas? Zo nee, waarom niet? 

240 Wat is de effectiviteit van de opleidingsscholen? Wat is de reden 
dat deelname aan georganiseerd overleg met name aan andere 
vakbondsactiviteiten vergoed wordt? Zijn hier nog bepaalde criteria 
aan verbonden? 

241 Welke overwegingen liggen eraan ten grondslag dat er voor de 
kunstvakken in het voortgezet onderwijs geen onderscheid bestaat 
tussen tweedegraads en eerstegraads onderwijsbevoegdheid? 

242 Welk deel van de docenten in het voortgezet onderwijs die met een 
eerstegraadsbevoegdheid in de bovenbouw van havo en vwo 
lesgeven, is nog blijven steken in een salarisschaal LB? 

243 Hoeveel aanmeldingen waren er in 2013 voor het zij-
instroomtraject? 

244 Wat zijn de eerste effecten van de middelen die worden ingezet 
voor het sneller herkennen van bètatalent op de basisschool? Wat 
zijn de eerste effecten voor het vergroten van het aantal universitair 
opgeleide academici? 

245 Wat is de effectiviteit tot nog toe van de impulssubsidie om de 
samenwerking tussen scholen en de lerarenopleiding te verster-
ken? Kan die effectiviteit worden vergroot? Zo nee, waarom niet? 

246 Wat zijn de resultaten tot nu toe van de «Innovatie Impuls 
Onderwijs»? 

247 Wat is het doel van de sectorale arbeidsmarktmiddelen? 
248 Wat is de status en wat zijn de taken, bevoegdheden en verant-

woordelijkheden van de onderwijscoöperatie? 
249 Hoe verhoudt het getal van 250 leraren zich ten opzichte van het 

getal van 67 leraren aan wie een promotiebeurs verstrekt kan 
worden? 

250 In hoeverre bestaan er aanwijzingen dat de man of vrouw die als 
professional voor de klas staat de onderwijscoöperatie ervaart als 
een organisatie van hem- of haarzelf? Op welke wijze wordt er actie 
ondernomen om draagvlak te verwerven in het onderwijsveld? 

251 Welke activiteiten van DUO30 betreft het in dit artikel 9? 
252 Hoe worden onoverkomelijke financiële belemmeringen geduid? 
253 Op welk punt is er sprake van een beperking van de toegankelijk-

heid van het hoger onderwijs? 
254 Heeft iedere student na invoering van het leenstelsel de beschik-

king over exact hetzelfde maandbudget als nu? Is hierin de 
verwachte ouderlijke bijdrage meegenomen? 

255 Hoeveel mbo-studenten zullen uitvallen als gevolg van de 
kostenstijging die gepaard gaat met de vereenvoudigingsmaatrege-
len? 

256 Hoeveel studenten zullen niet deelnemen aan het hoger onderwijs 
als gevolg van de invoering van een leenstelsel? Hoeveel studenten 
zijn daarvan afkomstig uit de lagere inkomensgroepen? 

257 Hoeveel studenten zullen niet deelnemen aan het hoger onderwijs 
als gevolg van het afschaffen van de regeling weigerachtige en/of 
onvindbare ouders? 
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258 Hoeveel studenten zullen niet deelnemen aan het hoger onderwijs 
als gevolg van het vervangen van de huidige reisvoorziening in een 
alternatief vervoersarrangement? 

259 Welk deel van de uitwonenden studenten zal de studiekeuze 
aanpassen als gevolg van de invoering van het leenstelsel? 

260 Hoeveel kost de huidige reisvoorziening per student? Welk deel 
komt daarvan voor rekening van het Ministerie OCW en welk deel is 
voor rekening van de vervoersbedrijven? 

261 Wat zijn de gevolgen van de halvering van budget voor de 
vervoersbedrijven? 

262 Waarom veranderen de bedragen in tabel 11.2 (Indeling budgettaire 
gevolgen van beleid en budgetflexibiliteit) voor de basisbeurs 
(prestatiebeurs) van positief in 2014 naar ruim 700 miljoen euro 
negatief in 2018? Indien dit te maken heeft met de bezuiniging als 
gevolg van de invoering van het leenstelsel, naar welke artikelen 
binnen de OCW-begroting zijn deze opbrengsten vanaf 2018 dan 
overgeboekt? 

263 Is het correct dat de afname van het aantal studerenden met 
basisbeurs in tabel 11.4 (Totaal aantal studenten met een studiefi-
nanciering) in hbo en wo vanaf 2015 sterk afneemt, doordat in deze 
raming is uitgegaan van vervallen basisbeurs als gevolg van de 
invoering van een leenstelsel? Zo nee, waardoor is deze daling dan 
te verklaren? Zo ja, wat is dan de oorzaak dat de geraamde 
aantallen in diezelfde tabel met alleen een lening niet evenredig 
toeneemt: verwacht u dat de overige studenten in het geheel niet 
gaan lenen of dat zij zullen stoppen met studeren? 

264 Is de verwachting dat de raming van de uitgaven aan de basisbeurs 
ook komend jaar te hoog ingeschat is? Zo ja, welke orde van 
grootte zou deze meevaller? 

265 Wordt de aanvullende beurs verhoogt om het verlies van de 
basisbeurs op te vangen? 

266 Waarom wordt in tabel 11.7 (Totaal aantal studenten met een 
aanvullende beurs) geen stijging verwacht van het aantal studeren-
den in hbo en wo met een aanvullende beurs, terwijl in tabel 11.4 
(Totaal aantal studenten met een studiefinanciering) wel een daling 
van het aantal studerenden met een basisbeurs wordt geraamd als 
gevolg van de invoering van een leenstelsel, het ligt toch in de rede 
dat door een verzwaring van de lasten een groter aantal studenten 
uit vooral gezinnen met lagere en middeninkomens aanspraak zal 
maken op die aanvullende beurs? 

267 Is in de raming voor de aanvullende beurs de met de crisis gepaard 
gaande inkomensdaling meegenomen? 

268 Welk deel van de thuiswonenden studenten zal de studiekeuze 
aanpassen als gevolg van de wijziging van de huidige reisvoorzie-
ning? 

269 Waarom wordt in tabel 11.10 (Totaal aantal studenten met 
reisvoorziening) een vrijwel gelijk blijvend aantal gebruikers van 
het reisrecht in het hoger onderwijs geraamd, terwijl volgens tabel 
11.11 (Uitgaven reisvoorziening) de vergoeding aan de vervoersbe-
drijven vanaf 2016 ongeveer halveert, verwacht u dan niet dat ook 
het aantal gebruikers halveert, of betekent dit dat deze studenten 
zelf de resterende kosten zullen moeten bijbetalen? 

270 Waardoor wordt de toename van leningen in tabel 11.12 (niet-
relevante uitgaven leenfaciliteit) van circa 1,5 miljard euro in 2013 
naar ruim 2,6 miljard euro in 2018 veroorzaakt? Waar is zichtbaar 
hoeveel leningen oninbaar blijken te zijn en welk budget zal 
hiermee de komende jaren gemoeid zijn gezien die extreme 
toename van uitstaande studieleningen? 
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271 Wat zijn de bedragen voor de cumulatief uitstaande leningen over 
de periode 2012–2018? 

272 Op basis van welke criteria kun je in aanmerking komen voor de 
WTOS 17-?31 Waar is deze tegemoetkoming precies voor bedoeld? 

273 Op basis van welke criteria kun je in aanmerking komen voor de 
WTOS 18+? Waar is deze tegemoetkoming precies voor bedoeld? 

274 Zijn er eisen aan de rolstoeltoegankelijkheid en toegankelijkheid 
voor mindervaliden die door het Ministerie aan rijksmusea worden 
gesteld? Zijn er klachten bekend over de toegankelijkheid van het 
nieuwe Rijksmuseum voor scootmobielen? 

275 Klopt het dat het aantal cultuurproducerende instellingen dat aan 
de eigen inkomstennorm voldoet gedaald is? Is de norm haalbaar 
bij het huidige economische klimaat, of wordt de norm 
heroverwogen? 

276 Op welke wijze wordt concreet invulling gegeven aan het scheppen 
en in stand houden van voorwaarden om een gezonde, diverse en 
toegankelijke cultuursector mogelijk te maken en te houden? 

277 Op welk punt volgt de vaststelling dat er geen sprake meer is van 
een gezonde, diverse en toegankelijke cultuursector? Wanneer dat 
punt door het Ministerie is vastgesteld, wat gaat dan de daarop 
volgende actie zijn? 

278 Wordt bij vaststelling van het eigen-inkomstenpercentage voor 
instellingen rekening gehouden met het voortduren van de crisis? 
In hoeverre wordt gemonitord of het gehanteerde percentage een 
realistisch streven is en blijft? 

279 Op welke wijze worden de gemeentelijke bezuinigingen op kunst en 
cultuur in het beleid meegenomen? 

280 Kunt u aangeven wat de consequenties zijn wanneer in 2014 
minder dan 75% van de cultuurproducerende instellingen in de 
basisinfrastructuur zal voldoen aan de eigen inkomstennorm van 
21,5%? Kunt u toelichten wat de gevolgen zijn voor de cultuurpro-
ducerende instellingen in de basisinfrastructuur die in 2016, 
wanneer de streefwaarde op 100% ligt, niet voldoen aan de eigen 
inkomstennorm van 21,5%? 

281 Kunt u aangeven wat de consequenties zijn wanneer in 2014 
minder dan 75% van de podiumkunstinstellingen en filmfestivals in 
de basisinfrastructuur voldoet aan de eigen inkomstennorm van 
25,5%? Kunt u toelichten wat de gevolgen zijn voor de podium-
kunstinstellingen en filmfestivals in de basisinfrastructuur die in 
2016, wanneer de streefwaarde op 100% ligt, niet voldoen aan de 
eigen inkomstennorm van 25,5%? 

282 Kunt u een overzicht geven van al het cultureel erfgoed dat in 
handen is van de Rijksdienst, dat gehuurd wordt door culturele 
instellingen die subsidie krijgen. Kunt u daarbij ook een overzicht 
geven van de waarden van de gebouwen en de huur die ontvangen 
wordt? 

283 Kunt u een overzicht geven van alle instellingen die subsidie 
ontvangen van het Rijk, de omvang van de subsidie daarbij 
vermelden en de omvang van de eigen inkomsten? 

284 Is er een causaal verband tussen de hoeveelheid subsidie die een 
instelling ontvangt en het aantal lager opgeleiden of mensen met 
een beneden modaal inkomen dat naar deze instellingen gaat? Zo 
ja, wat is dat verband? 

285 Hoeveel kunstvoorwerpen en cultureel erfgoed voorwerpen liggen 
er op dit moment in depots en wat is daarvan de waarde? Is er een 
roulatieschema van de voorwerpen in de depots? Zo ja, kunnen wij 
een overzicht krijgen van dit schema. 
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286 Kunt u aangeven hoe hoog de frictiekosten zijn die nodig waren om 
de bezuinigingen uit de brief «meer dan kwaliteit» te verwezenlij-
ken, waar deze frictiekosten voor zijn gebruikt, en welk deel van de 
frictiekosten nog open staat? Blijven er nog voldoende middelen 
over na het financieren van de CJP-pas32 uit de frictiekosten en 
betekent dit niet dat de frictiekosten te hoog waren ingeschat? 

287 Kan de regering aangeven hoe de cultuurpas betaald zal worden, 
welk deel door het Rijk en welk deel door andere financieringsbron-
nen? Kan de regering daarbij ook aangeven waar het geld op de 
rijksbegroting gevonden wordt? 

288 Hoeveel mensen hebben een CJP-pas? 
289 Wat zou de prijs van de CJP-pas zijn als er geen Rijkssubsidie zou 

zijn? Kent de CJP-pas een sluitende business case? Welk marktaan-
deel hebben bezoekers met een CJP-pas per culturele sector? Kunt 
u de Kamer daarvan een overzicht sturen? 

290 Is er een causaal verband tussen het aantal bezoekers en de mate 
waarin een organisatie subsidie ontvangt? Zo ja, wat is dit causale 
verband? 

291 Is er een causaal verband tussen subsidie die door popartiesten 
wordt ontvangen en de populariteit van deze popartiesten? Kunt u 
in de antwoorden artiesten betrekken als Armin van Buuren, Tim 
Knol en Frans Bauer? Mocht dit causale verband er zijn, kunt u dat 
verband dan nader verklaren? 

292 Kunt u een overzicht geven van alle popartiesten die op dit moment 
gebruik maken van subsidie en de hoeveelheid subsidie per artiest 
hierbij noemen? 

293 Hoeveel rijkssubsidie gaat er naar welke bioscopen in 2014? 
294 Wat zou de prijs zijn van een kaartje voor een optreden van het 

Concertgebouworkest in het concertgebouw in Amsterdam als er 
geen rijkssubsidie zou zijn? En wat zou de prijs zijn van een kaartje 
voor het Rijksmuseum als er geen rijkssubsidie zou zijn? 

295 Kunt u een overzicht geven van gesubsidieerde instellingen die na 
de Btw-verlaging33 van 1 juli 2012 hun prijzen verlaagd hebben en 
een overzicht van de gesubsidieerde instellingen die dat niet 
gedaan hebben? 

296 Wat is de verklaring voor de langjarige verschillen tussen de 
verplichtingen en uitgaven op de cultuurbegroting, waarbij de 
verplichtingen structureel hoger zijn dan de uitgaven? 

297 Kunt u de reeks bedragen «investeringen huisvesting rijksgesubsi-
dieerde musea» toelichten en dan met name het grote verschil 
tussen 2013 en 2014? 

298 Bent u voornemens het bedrag (17.942.000 euro) dat tot en met 
2018 is vrijgemaakt voor het programma bibliotheekvernieuwing 
dat door het SIOB34 wordt uitgevoerd, ter beschikking te stellen aan 
de KB35, wanneer het SIOB vanaf 2015 in de KB wordt geïntegreerd 
zoals de bedoeling is van de nieuwe bibliotheekwet? 

299 Worden de activiteiten ter bevordering van de samenwerking 
tussen bedrijfsleven, ontwerpers en onderzoekers, die door het 
programma CRISP36 worden uitgevoerd, na 2015 als er voor CRISP 
geen geld meer wordt vrijgemaakt, toch door CRISP, dan wel door 
andere partijen, voortgezet? Zo nee, kunt u aangeven hoe dit te 
rijmen valt met het feit dat de ontwikkeling van creatieve industrie 
voor de Minister prioriteit heeft, zoals omschreven in de visiebrief 
«Cultuur beweegt»? 

300 Kunt u voor de jaren 2014, 2015 en 2016 aangeven de post specifiek 
cultuurbeleid opgebouwd is, waarin een aantal kleinere subsidiere-
gelingen is samengevoegd? Kan de regering tevens aangeven op 
welke wijze deze bestedingen verplicht zijn? 
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301 Kunt u verduidelijken hoe op eigentijdse wijze invulling gegeven 
wordt aan het begrip openbaarheid, zoals vastgelegd in het 
archiefconvenant 2012–2016? 

302 Is de verwachting dat het volledige budget van de matchingsrege-
ling van 10 miljoen euro per jaar wordt gebruikt? Zo ja, zou dit ook 
een groter bedrag kunnen worden? 

303 Op welk punt is er geen sprake meer van een landelijk dekkend 
bibliothekenstelsel? Wanneer dat punt door het Ministerie is 
vastgesteld, wat gaat dan de daarop volgende actie zijn? 

304 Zijn er concrete doelstellingen geformuleerd met betrekking tot de 
verbetering van de veiligheid in door Rijk gesubsidieerde musea? 

305 Kunt u uiteenzetten wat er precies gedaan wordt met de 18 miljoen 
euro die scholen in het primair onderwijs ontvangen vanuit de 
prestatiebox? En hoeveel wordt hier bovenop nog door het primair 
en voorgezet onderwijs in cultuureducatie geïnvesteerd? 

306 Zijn er instellingen die tevergeefs aanspraak hebben gemaakt op de 
regeling frictiekosten? Om hoeveel instellingen gaat het en op 
welke criteria is er aan deze instellingen niet uitgekeerd? Wat zijn de 
gevolgen geweest voor deze instellingen en het personeel? 

307 Kunnen instellingen en gezelschappen die nu alles op alles zetten 
om niet om te vallen, maar het aan het einde van het seizoen toch 
niet blijken te redden, alsnog in aanmerking komen voor de 
regeling frictiekosten? 

308 Wat is de stand van zaken in de volledige besteding van de 
frictiekosten? 

309 Op welk punt volgt de vaststelling dat er geen sprake meer is van 
een diverse en kwalitatief hoogwaardige publieke omroep? 
Wanneer dat punt door het Ministerie is vastgesteld, wat gaat dan 
de daarop volgende actie zijn? 

310 Hoe staat het met de ingezette fusies van de publieke omroepen? 
Worden er ook fusies afgedwongen? 

311 Op welke wijze wordt concreet vormgegeven aan het waarborgen 
van een gezonde en diverse journalistieke sector? Op welke wijze 
wordt dat gedaan voor de regionale nieuwsvoorziening? 

312 Wanneer ontvangt de Kamer de toekomstverkenning publieke 
omroep? 

313 Waarom is de streefwaarde voor de waardering van de publieke 
omroep gezet op een 7 voor 2015, terwijl de basiswaarde in 2010 
nog een 7,1 was? Waarom wordt de waardering van de publieke 
omroep afgezet tegen de waardering van de commerciële omroep? 
Moeten deze twee niet los van elkaar worden gezien? Waarom 
wordt er niet ook een doelstelling voor de waardering van de 
publieke omroep per verschillende doelgroep geformuleerd? Kunt 
u die doelstelling alsnog formuleren? 

314 Waar is de verwachting op gebaseerd dat de STER37-inkomsten 
nagenoeg gelijk blijven? Is het niet zo dat de STER-inkomsten 
hoogstwaarschijnlijk zullen dalen nu de programmering wordt 
gewijzigd? Waarom is dit niet verwerkt in de begroting? 

315 Hoe wordt de efficiencyslag van 25 miljoen euro bij de regionale 
omroepen gerealiseerd? Kunt u een overzicht geven met daarin de 
precieze invulling van de efficiencyslag? 

316 Wat is de reden dat minderhedenprogrammering niet langer wordt 
bekostigd na 2014? 

317 Kunt u nader specificeren waaraan de ruim 24 miljoen euro op de 
post «Uitzenden en uitzend gereedmaken» precies wordt 
uitgegeven? 

318 Kunt u toelichten waar de 920.000 euro op de post «Subsidies» 
precies aan wordt besteed? 
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319 Wanneer wordt de Kamer geïnformeerd over de effecten van de 
zwaartepuntvorming en profilering in het wetenschappelijk 
onderzoek? 

320 Kunt u inzichtelijk maken welke onderzoek zwaartepunten de 
verschillende universiteiten hebben gekozen en of deze verdeling 
van zwaartepunten in onderlinge samenhang leidt tot een nationaal 
dekkend beeld van zwaartepunten? 

321 Op welke wijze wordt onafhankelijk onderzoek gewaarborgd? 
322 Wat zijn voor onderzoekers de criteria om in aanmerking te komen 

voor onderzoeksmiddelen die via de eerste geldstroom beschikbaar 
zijn? 

323 Wat zijn voor onderzoekers de criteria om in aanmerking te komen 
voor onderzoeksmiddelen die via de tweede geldstroom beschik-
baar zijn? 

324 Wat zijn voor onderzoekers de criteria om in aanmerking te komen 
voor onderzoeksmiddelen die via de derde geldstroom beschikbaar 
zijn? 

325 Op welke wijze wordt inzichtelijk gemaakt welke hoogleraren welke 
nevenfuncties bekleden? 

326 Wat wordt verstaan onder economisch en maatschappelijk 
rendement en welke concrete definitie wordt gehanteerd? 

327 Hoe wordt bepaald op welke wijze de juiste middelen bij de juiste 
onderzoekers terechtkomen? Wie zijn de juiste onderzoekers, en 
bepaalt dat? Heeft er buiten de onderzoeksinstellingen zelf iemand 
een rol in het bepalen wie de juiste onderzoekers zijn, bijvoorbeeld 
de overheid, het bedrijfsleven of andere maatschappelijke actoren? 
Zo ja, hoe wordt de rol van deze actoren precies bepaald, waar 
liggen de grenzen van die rol, en wie bewaakt die grenzen? 

328 Op welke wijze en door wie wordt bepaald wat de juiste onder-
zoeksvragen zijn? Op welke wijze verhoudt zich dit tot academische 
vrijheid? 

329 Hoe wordt «impact» gedefinieerd? Hoe wordt impact gemeten? Is 
alle relevante impact meetbaar? Over welke termijn wordt deze 
impact geobserveerd? 

330 Wat wordt er verstaan onder «maatschappelijke output»? Zal dit 
gemeten worden, en zo ja, wat zijn de indicatoren daarvan? Worden 
er ook rekening mee gehouden dat er vormen van maatschappe-
lijke output zijn die niet-meetbaar zijn? 

331 Wat wordt verstaan onder de term «het beleidsterrein», in de zin 
«de beleidsvarianten zijn budgetneutraal of leiden tot besparingen 
die worden geherinvesteerd in het beleidsterrein»? Kan dit 
betekenen dat de eerste geldstroom financiering ingekrompen 
wordt ten gunste van andere geldstromen? Kan dit betekenen dat 
het geld van de eerste geldstroom verminderd wordt en er meer 
geld geoormerkt wordt voor, bijvoorbeeld, onderzoek dat valt onder 
de topsectoren? 

332 Worden niet-institutionele organisaties, zoals De Jonge Akademie, 
PNN38 en SODOLA39, betrokken bij het vaststellen van de onder-
zoeksvragen respectievelijk het onderzoek van de IBO40 Weten-
schappelijk Onderzoek? 

333 Op welke wijze en in welke mate stuurt de regering in haar bijdrage 
aan de nationale onderzoeksinstellingen, teneinde haar coördine-
rende taak ten behoeve van het wetenschapsbeleid op nationaal en 
internationaal niveau, in te vullen? 
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334 Hoe groot is de aanvullende bekostiging voor NWO door het 
Nationaal Regieorgaan Onderwijsonderzoek precies: negen of tien 
miljoen euro? Op welke wijze wordt een efficiencyslag gemaakt 
door de Regieorgaan bij NWO onder te brengen en wat zijn de 
financiële effecten daarvan? 

335 Op basis van welke criteria bepaalt de regering of er sprake is van 
een «specifieke rol in de kennisinfrastructuur», op basis waarvan 
een subsidie wordt verleend? 

336 Hoe beoordeelt de regering de juridische verplichting van 99,8% 
binnen artikel 16 en de mogelijkheden die dit de Kamer biedt om 
mede vorm te geven aan het wetenschapsbeleid? 

337 Hoeveel gemeenten ontvangen op het gebied van vrouwen- en 
LHBT-emancipatiebeleid41 via een decentralisatie-uitkering een 
bijdrage? 

338 Hoeveel scholen hebben op dit moment een Gay-Straight Alliantie? 
339 Op welke wijze wordt vormgegeven aan de emancipatie en het 

vergroten van de veiligheid van LHBT’ers nu vrijwel alle subsidiere-
gelingen zijn geschrapt? 

340 Welke (succesvolle) projecten worden of zijn stopgezet omdat de 
subsidie wegvalt of al is weggevallen? 

341 Aan welke criteria moet een organisatie of project voldoen om 
subsidie te ontvangen? 

342 Kunt u voorbeelden geven van de middelen voor opdrachten voor 
zowel vrouwenemancipatie als LHBT die worden besteed aan 
onderzoeken en symposia? 

343 Welke projecten en activiteiten op het gebied van LHBT-
emancipatie worden gefinancierd uit de Regeling sociale veiligheid 
LHBT jongeren op school? Waarom wordt deze afgebouwd van 
632.000 euro in 2013 naar nul euro in 2014? Is er sprake van een 
afnemende problematiek voor LHBT-jongeren op school? Zo ja, 
waaruit blijkt dat? 

344 Kunt u aangeven op welke concrete projecten op het gebied van 
LHBT-emancipatie bezuinigd gaat worden? 

345 Welke projecten en activiteiten op het gebied van LHBT-
emancipatie worden in 2013 en 2014 gefinancierd in het kader van 
de Subsidieregeling emancipatie? Waarom wordt deze regeling 
afgebouwd? Welke projecten en activiteiten op het gebied van 
LHBT-emancipatie werden in 2012 gefinancierd in het kader van de 
Wet Overige OCW-subsidies?42 Waarom worden deze afgebouwd? 

346 Wanneer informeert u de Kamer nader over de invulling van de 
bezuinigingen op de post emancipatie? 

347 Waar kan de genoemde 112,1 miljoen euro voor gebruikt worden of 
is deze al toegewezen aan een post? 

348 Kunt u aangeven wat de ontwikkeling in fte’s en budget is geweest 
voor de Inspectie van het Onderwijs de afgelopen tien jaren? 
Hoeveel extra fte’s zijn bij de Inspectie nodig geweest door de 
invoering van nieuwe wet- en regelgeving de afgelopen tien jaren? 

349 Wat zijn aantallen van fte’s intern en extern op artikel 95? 
350 Op welke wijze wordt door het Ministerie omgegaan met klachten 

van particulieren over DUO? 
351 Wat wordt er bedoeld met «er blijven zes servicekantoren open»? 

Zijn de vier servicekantoren die onder het vorige kabinet Rutte 1 
gesloten zouden worden, al gesloten? 

352 Welke projecten en kosten zijn opgenomen voor de implementatie 
van het sociaal leenstelsel? 

353 Waarom is de indicator klantcontact digitaal een zes en traditioneel 
een zeven tot en met 2018? Kan de regering aangeven of een zes 
gewenst is? 
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354 Hoe wordt de subsidietaakstelling van 2,5 miljoen euro verdeeld 
over de gebieden vrouwen- en LHBT-emancipatie? 

355 Kunt u toelichten hoe de bezuiniging op het kerndepartement als 
onderdeel van de departementale taakstelling voor de jaren 
2016–2018 wordt ingevuld? Kunt u daarbij verduidelijken hoe deze 
bezuiniging op het kerndepartement wordt ingevuld verdeeld over 
de verschillende posten en beleidsartikelen? 

356 Waarom worden de middelen voortkomend uit de motie Van 
Haersma Buma43 pas in 2015 overgeheveld? Wat gebeurd er met 
de middelen die tot 2015 niet werden uitgegeven aan scholen? 

357 Voor 2013 is een budget opgenomen voor de wettelijke verplichte 
prijsbijstelling in het primair onderwijs van 20.824.000 euro. Wat 
gebeurt er met deze middelen vanaf 2014? Waarom zijn deze niet in 
de begroting op genomen? 

358 Kunt u toelichten welke programma’s en activiteiten er precies 
worden gesubsidieerd met het geld dat staat ingeboekt op de post 
«overig» in de «Tabel Subsidies artikel 4»? 

Nota van wijziging:44 

359 Kunt u aangeven waar de post arbeidsmarkt en personeelsbeleid 
normaliter aan wordt besteed? Klopt het dat de dekking van de 
motie Mohandis/Lucas45 voor een deel uit deze post komt? Welke 
zaken kunnen door deze dekking niet meer worden bekostigd? Is er 
ook gekeken naar een andere dekkingsmogelijkheid? Waarom is 
deze motie niet gedekt uit de meevaller voor de leerlingenramin-
gen? 

360 Waaraan wordt het gereserveerde bedrag van 204 miljoen euro 
precies besteed? Wordt dit toegevoegd aan de lumpsum? 

Trends in Beeld 2013:46 

361 Klopt het dat uit Trends in Beeld 2013 (figuur 3.46) blijkt dat de 
gemiddelde studieduur in het wo sinds een aantal jaren daalt? 
Welke invloed heeft dat op de financiering van wo uit collegegel-
den? 

362 In welke mate vertekent daling van de gemiddelde studieduur de 
OCW-uitgaven per student als indicator van de taaklast van 
universiteiten? 
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363 Klopt het dat de uitgaven per student in het hbo en wo volgens 
Trends in Beeld 2013 (p. 40) omgerekend zijn naar prijzen van 2012 
met behulp van de werkelijk uitgekeerde loon- en prijsbijstelling. 
Klopt het dat dit leidt tot een te rooskleurig beeld van de koopkracht 
van de instellingen indien de werkelijk uitgekeerde loon- en 
prijsbijstelling lager is dan de ontwikkeling in de markt? Kunt u een 
raming geven van de impliciete bezuiniging die hierdoor in de 
laatste 10 jaar aan de universiteiten is opgelegd?
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